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Má být vakcína proti rakovině děložního čípku hrazena ze
zdravotního pojištění?
MUDr. Vladimír Dvořák, předseda České gynekologické a porodnické společnosti ČLS JEP
NE
Vzhledem k tomu, že pro Českou republiku absentuje analýza poměru nákladů a přínosu, plošné očkování hrazené ze
zdravotního pojištění nedoporučuji. Především pro mladé lidi by to měla být skvělá osobní investice.
Doc. MUDr. Roman Prymula, děkan fakulty vojenského zdravotnictví, Univerzita obrany
ANO
Jednoznačně by mělo být zavedeno plošné očkování u dívek, které ještě nezačaly sexuálně žít, tedy ve dvanácti až
třinácti letech. U ostatních bych toto očkování doporučoval.
Doc. MUDr. Lukáš Rob, CSc., Gynekologicko-porodnická klinika 2. lékařské fakulty UK a nemocnice v Motole v Praze
ANO
A to dívky mezi 11 a 14 rokem, plošně celý ročník. Tento model je dlouhodobou investicí - na snížení prekarcenóz se
projeví za 10 let a karcinomů za 20 let. Pokud se očkování nechá na vůli žen, bude očkováno 10 - 20 procent populace,
a to té relativně nejméně rizikové.
Doc. MUDr. Vít Unzeitig, CSc., Gynekologickoporodnická klinika Fakultní nemocnice Brno
NE
Efekt očkování se objeví nejdříve za 20 let. Proto je základní formou prevence celoplošný screening, jeho urychlené
zavedení může radikálně snížit výskyt tohoto onemocnění již v průběhu několika let. V budoucnu se budou screening
s vakcinací doplňovat.


